
Zápis ze schůze výboru SKS ze dne 7. 2. 2019

Přítomni:  Němcová, Roubal, Hulák, Tomek, Kodys, Řivnáčová, Škoch, Švejdová, 
Volmanová, Němec;
omluveni : Koutská, Urban
 
Zahájení: modlitbou, schůzi řídila L. Němcová

 
Program:

1.  Kontrola úkolů z minulé schůze
- Archiv SKS, který je uložen na pracovišti dr. Roubala, bude třeba přemístit. I když 
dr. Roubal prodloužil pronájem oproti původnímu předpokladu a na rychlém 
přemístění netrvá, bylo dohodnuto, že J. Hulák zjistí možnost uložení v archivu 
KDU/ČSL. Oznámí výsledek na příští výborové schůzi. Návrh předsedkyně, která 
předjednala uložení v Archivu hl. města Prahy, nebyl schválen.
- V. Němec informoval o konání smetanovského matiné dne 23.2. od 11 hod. v ND.
- Předsedkyně rozeslala všem informace o konání  festivalu Mene Tekel, objednala 
10 vstupenek na seminář 1.3. odpoledne v senátu, není jasné, kdo konkrétně 
vstupenky vydává.
- Konference ke zdravotnictví se zúčastnili 4 členové, rovněž tak akce Krajské rady 
seniorů 31.1. na Praze 7 (informace podali Volmanová, Němec, Němcová), byly 
rozdány informace o Univerzitě 3. věku od dr. Steinové.
- D. Koutská zatím pobočku SKS nezaložila.
- L. Němcová jednala s dr. Čepelkovou z Centra pro seniory v HK ohledně exercicií, 
které zastřešuje P. Fiala v Janských Lázních. Předběžně bylo domluvena možnost na
příští rok 2020. Je možné si zorganizovat jednodenní setkání v Praze.
- Natáčení v klubu SKS v Teplicích pro Proglas se uskutečnilo dne 6.2., bude 
vysíláno 11.3.
- Vysílání rozhovoru dr. Schwarze a L. Němcové v délce 1 hodiny k chudobě seniorů 
na rádiu Proglas se odvysílalo 14.1.
- M. Volmanová informuje, že volební období do Rady seniorů a Krajské rady je 
podle stanov do roku 2022. Ještě s k otázce reprezentace vrátíme.
- Předsedové pražské pobočky (K. Tomek), Žďáru n.S. (S. Kodys) a Teplic (Červená) 
dodali včas plán činnosti na prvé pololetí, bude umístěn na web SKS. Po diskusi bylo
odsouhlaseno, že přednášky P. Urbana budou zahrnuty do programu SKS.                
- Předsedkyně hovořila s dr. Deckerem o koordinaci přednášek a o spolupráci SKS    
s PTP.
- Ohledně loga pro akce pražské pobočky je možno využít stávajícího loga                
v elektronické podobě, I. Řivnáčová se spojí s J. Hulákem.
- Dr. Jelínková, předsedkyně pobočky na Spořilově, jednala s LN o tom, že bude 
spojkou mezi výborem a farní pobočkou. Následovala diskuse. Se členy a 
sympatizanty + spolupracujícími organizacemi má naše SKS cca 1000 členů. V. 
Roubal dříve uváděl 1500 členů.
- LN upozorňuje, že je rozdíl mezi zápisy, které se rozesílají pouze členům výboru 
SKS, a zápisy, které jsou určeny pro veřejnost na webu.



2.  Zasedání prezidia a exekutivního výboru ESU-EPP v Praze ve dnech 22. - 24.
2. 2019 k budoucí Evropě
LN informovala podrobně: byla jmenována místní organizátorkou akce z titulu 
víceprezidentky, pracuje bezplatně on line. Zodpovídá za přípravu hotelu, stravování,
odborného a kulturního programu, tlumočení, techniky. K. Tomek se s ní zúčastnil      
v prosinci jednání o možnosti poslat zálohu z fondu SKS a shlédl renovované pokoje.
Vše podléhá schválení vedení ESU. Obvykle se koná zasedání v Belgii. Jde o akci, 
která bude v pátek uzavřena pro veřejnost, v sobotu je částečně otevřena členům 
KDU/ČSL (především mladým - D. Křivánková a Wolf) a dalším členům výboru, 
kapacita místnosti je max. 50 osob. V neděli se již tlumočit nebude. Tlumočení 
formou pilotáže do angličtiny, španělštiny a němčiny, čeština se netlumočí. Finanční 
náklady nese ESU, za ESU se zúčastní cca 40 osob.
Jde o velkou poctu pro SKS i pro KDU/ČSL. V pátek večer vystoupí pěvecký soubor 
žen - byla odsouhlasena finanční odměna ve výši 3 000 Kč. V pátek vystoupí           
v  úvodním projevu mj. L. Němcová, ex-ministr D. Herman + agenda EXCO, v sobotu
bude zahájení od 9 hod. panelem 3 generací, a to r. 1948 (PTP, organizace 
postižených rodin Dcery), pražské jaro 1968 (L. Němcová a ev. další), 1989 (Ivo 
Mareš), dále vystoupení hostů k ekologii a azylové politice. Po obědě od 13 hod. 
Církev v budoucí Evropě (P. Ing. Fiala a em. biskup Radkovský), europoslanec 
Zdechovský, Dara Murphy. Večer procházka po Praze (po stopách J. Palacha a 
Národní tř. 1989), večeře ve městě.
V neděli se bude konat závěr zasedání, program se upřesňuje, bez tlumočení. 
Účtování akce.
Delegáty za SKS na EXCO jsou K. Tomek a S. Kodys, na zasedání prezídia L. 
Němcová. Dr. Roubal byl pozván z titulu čestného prezidenta. V pátek bude přítomen
J. Hulák.
J. Hulák je pověřen přípravou a výběrem upomínkových předmětů, map do tašek a 
desek s logem SKS a KDU/ČSL pro 40 účastníků, přípravou a výběrem medaile za 
KDU-ČSL pro A. Hermans, kontaktem s radním Wolfem; zajistí odvoz tašek do hotelu
Krystal. V naplnění tašek mu pomohou Řivnáčová, Koutská a Volmanová. L. 
Němcová dodá některé materiály k SKS a k programu. J. Hulák bude v pátek 
fotografovat. Dále obstará pro členy prezidia malé dárky od KDU/ČSL.
V sobotu se zúčastní za SKS: Němec a Tomek odpoledne; od rána Koutská, 
Švejdová, Haverová + delegáti SKS + přednášející + zástupci KDU/ČSL. Účast na 
večeři se bude řešit před zahájením zasedání.

3. Různé
- Pouť k hrobu Dr. F. Noska do Poříčí nad Sázavou se bude konat 11. 5. 2019, info je 
na webu.
- M. Volmanová informuje o akci Rady seniorů ke službám 11. 3. v sále Přítomnost 
na Žižkově 10 - 16 hod. a o každoroční akci Senior 4. - 7. 4. na Výstavišti                  
v Letňanech.
- L. Němcová oslovila P. Vojtěcha Eliáše k založení pobočky SKS ve farnosti 
Klánovice, Jirny, Chvaly. Byla vyjádřena podpora a nástin činnosti.
- L. Němcová se setkala s Ing. Zdechovským, projednala účast na zasedání EXCO    
v Praze a na setkání našich seniorů v dubnu (po diskusi byly navrženy 2 termíny, a to
6.4. či 13.4.). J. Hulák zjistí volnou místnost pro cca 40 osob, budou pozváni i 
členové KDU/ČSL; bude informovat okamžitě LN, která konečný termín dojedná. K. 
Tomek  oznámí v KT a Arcibiskupském zpravodaji.



- Ministryně MPSV odeslala dopis předsedkyni ve věci účasti J. Kasala v komisi pro 
důchody, navržený nebyl zařazen. Kopii odešle J. Kasalovi na vědomí J. Hulák a 
dopis bude archivován.
- Příprava promítání polského dokumentárního filmu v Polském středisku probíhá 
(licenční řízení).
- I. Řivnáčová a další členové informovali o politické situaci na Praze 11.
- V. Němec informoval o nedemokratických přístupech a nekorektních informacích ve
sdělovacích prostředcích ve vědecké oblasti. Podal též informace o odhalení 
pamětní desky J. Čermínovi dne 25. 2. v Praze 7.
- Je třeba zajistit služby v místnosti SKS (gesce M. Volmanová a revizní komise).
 - Právě jsme obdrželi žádost od An Hermans, abychom do 20.2. odeslali 
přehled problémů seniorů v ČR s uvedením zodpovědnosti těch, kteří by měli 
problém vyřešit. Stačí heslovitě, odeslat okamžitě L. Němcové, která v termínu 
zprávu zpracuje a přeloží.

Příští schůze se bude konat 7. března 2019 od 14 hod.
 
Zapsala: Lidmila Němcová
Ověřil: V. Němec
.


